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NATUURLIJK HET BESTE! 

GOED VOOR HUID, 
VACHT EN VERTERING 

Bij elke hondenvoeding bepalen de kwaliteit, herkomst en
samenstelling van de grondstoffen de kwaliteit van het product.

BIOFOOD natuurlijke hondenvoeding, geëxtrudeerd, geperst en vleesvoeding,
bevat naast o.a. veel vlees, zalmolie en natuurkruiden, de optimale dagelijkse
hoeveelheid essentiële voedingsstoffen, waaronder eiwitten,vetten, vitaminen en
mineralen, die bijdragen aan een goede gezondheid van uw hond.

BIOFOOD natuurlijke hondenvoeding.......natuurlijk het beste! Meer informatie:
www.biofooddiervoeding.nl

GEPERST

geëxtrudeerd

VLEESVOEDINGVLEESVOEDING

geëxtrudeerd

GEPERST

®

Best

 

 

 

 
Geldig tot en met 31-12-2018. Het is niet mogelijk meer dan 1 (één) bon/ kopie in te sturen per adres. 

 

€ 5,- 
retour 
bij aankoop van  
2,5 kg. of 7 kg. 

€ 10,- 
retour 
bij aankoop  
van 13 kg. 



COLOFON
'De Engelse Springer' is het clubblad van de Engelse Springer Spaniël Club Nederland (ESSCN)
Het clubblad verschijnt 4 x per jaar.
IBAN: NL62INGB0004306092   BIC: INGBNL2A
t.n.v. Engelse Springer Spaniël Club Nederland, 
Wijmers 16, 1608 HK Wijdenes.
Kamer van Koophandel nr. V122070 te Arnhem.
 

Kopij voor het volgende clubblad s.v.p vóór 10 augustus 2018 naar:
                            ►S.T. Leidner, Nieuwe Laaklaan 9, 3881 MH PUTTEN . Tel: 0648720661/0355417096
                            e-mail: s.leidner@esscn.nl of sandra.leidner@woutworks.nl
 
BESTUUR EN COMMISSIES
BESTUUR:
Voorzitter
Penningmeester/
Vicevoorzitter          
Secretaris                          
Leden                  
 
 
Ledenadministratie         
 
COMMISSIES:
Jachtcommissie 
   Secretaris                -
        
   Voorzitter a.i.
 
 
Activiteitencommissie 
           
Geschillencommissie 
 
Gezondheidscommissie
 
 
Redactie clubblad
Redactie Website/
facebook

  
: René Eckhardt; r.eckhardt@esscn.nl; tel.: 06-53949984
 
: Leontien Bouchier; l.bouchier@esscn.nl; tel.: 0651478410
: W. de Rooy; info@esscn.nl; tel.; 0229-503272
: S.T. Leidner; s.leidner@esscn.nl; tel.: 035-5417096
: Vacature
 
: Y. Tuin, Pomonaweg 21 Vreeland; y.tuin@esscn.nl
 
 
: info@jachtcommissiesun.nl
: Peter Tervoort; peter.tervoort@gmail.com
: Marcel Dons; marceldons@gmail.com
: M. Groenewegen; mgroenewegen@outlook.com
 
: S.T. Leidner, s.leidner@esscn.nl
: Vacature
: H.G.C. Schattenberg, tel. 0342-464483,
: M.W.V. Schoolmeesters
: C.F. Breeuwer-Fuller, c.breeuwer@esscn.nl
: J.W. Boerman, w.boerman@esscn.nl
: Natalie Brons, n.brons@esscn.nl
: S.T. Leidner, s.leidner@esscn.nl
: Vacature

Ingezonden kopij:
Bestuur en redactie zijn niet verantwoordelijk voor de in-
houd van advertenties en ingezonden stukken, maar kun-
nen deze wel weigeren indien de inhoud strijdig is met de
doelstelling en de regels van de Engelse Springer Spaniël
Club Nederland. De redactie behoudt zich het recht  voor
om ingezonden stukken, in overleg met de inzender, in te
korten of, als meerdere stukken dezelfde strekking hebben,
niet te plaatsen. Overname van artikelen uit dit blad mag
alleen na toestemming van de redactie

 
FOTO VOORKANT: 
LANCELOT VAN DE SPRING COTTAGE, 
foto: Hajo en Elly Geervliet
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VAN DE VOORZITTER
Het voorjaar was warm en diverse weerrecords werden gebroken. Nimmer was het zo warm in de maand mei en we
konden al verscheidene dagen lekker lang buiten zitten.
Dat doe ik dan ook als ik het voorwoord schrijf voor ‘De Engelse  Springer’. Met een goud gele rakker naast me, tracht
ik tot een verantwoord voorwoord te komen.
 
Allereerst kan ik u melden dat de aanwezigen op de laatst gehouden ALV een nieuw en modern en eigentijds logo
hebben gekozen. Over smaak valt niet te twisten, maar ik denk dat we met dit nieuwe logo op een prima wijze tegemoet
komen aan beide stromingen binnen de vereniging.Beide type Spaniëls, (show en werk) zijn immers goed herkenbaar
en het bestuur is dan ook zeer verheugd met de keuze van de leden.
 
Afgelopen vrijdag was ik bij de workingtest voor Spaniëls van Nol en Henk. Dit jaar is deze dag georganiseerd onder de
vlag van de Sun met wat financiële steun van de Welsh Vereniging en onze eigen vereniging. Beide heren blijken een
talent te hebben voor het bedenken van leuke Spaniëlproeven. Het was een geslaagde dag met proeven, die voor er-
varen honden goed te doen waren, voor jonge honden een uitdaging, dan wel een goede ervaring om mee te maken.
De gezellige dag kende een terechte winnaar in de persoon van Sasja Verstraaten met haar hond Woodview Joaquin
Phoenix en werd beëindigd met een heerlijke barbecue na afloop.
 
Ik wil u graag attenderen op de World Dog Show die in augustus van dit jaar in Nederland gehouden gaat worden.
Meer informatie over dit groots opgezette kynologisch evenement kunt u vinden op OnlineDogShows.eu waar u uw hond
online kunt inschrijven. Het bestuur ziet graag het aantal deelnemingen en successen op shows toenemen en juicht uw
deelname dus van harte toe.
 
Uw Vereniging en uw privacy….. AVG.
Ook wij worden als vereniging geconfronteerd met de nieuwe Europese wetgeving die per 25 mei jl is ingegaan ten
aanzien van de omgang met en bescherming van privacy gevoelige gegevens, kortweg AVG.
We nemen maatregelen om uw privacy gevoelige gegevens te beschermen en hier verantwoord mee om te gaan.
Elders in dit clubblad leest u hier meer over.
 
Wist u dat de facturen voor de contributie onlangs de deur uit zijn gegaan? De vereniging verzoekt u onze penningmees-
ter te machtigen tot automatisch incasso van het betreffende bedrag voor uw lidmaatschap.
Het verzenden van facturen en innen kost de vereniging onnodig veel geld.
Rest mij u namens het Bestuur van de ESSCN, u en uw viervoetige huisgenoten een prettige vakantie toe te wensen.
 
René Eckhardt, Voorzitter ESSCN

Lekker knuffelen! Isabel (4 maanden) is nu al geïnteresseerd in Springer Spaniëls. Foto: Janny v. Stuyvenberg
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DE AVG: EEN NIEUWE WET DIE REGELT WAT ER EIGEN
LIJK AL WAS...
Dankzij alle berichten die er de laatste tijd in kranten, social media en andere nieuwsbronnen zijn verschenen, zal het u
vast niet zijn ontgaan: Er is een nieuwe wet die onze privacy moet beschermen. Per 25 mei j.l. is de Algemene Veror-
dening Gegevensbescherming van kracht, en die wet geldt voor alle organisaties, groot of klein, die te maken hebben
met het verwerken van persoonsgegevens.  Van grote gezondheidsorganisaties tot en met de voetbalvereniging: Elke
club of organisatie die gegevens van personen beheert om bijvoorbeeld een clubblad te verzenden heeft te maken met
deze wet.  Doel van deze wet is om voor iedereen inzichtelijk te maken welke gegevens er beheerd worden, met welk
doel dat gebeurt, wie deze gegevens kan inzien en hoe veilig deze gegevens worden bewaard.
 
In het geval van de ESSCN gaat het om de volgende gegevens: We beheren van alle leden en relaties de zogenaamde
NAWTE-gegevens: naam, adres, woonplaats/postcode om vier keer per jaar ons clubblad toe te kunnen zenden. Om
leden tussendoor op de hoogte te kunnen houden van andere activiteiten beschikken we in veel gevallen ook over tele-
foonnummers en e-mailadressen, en om de contributie te innen hebben we ook de gegevens van uw bankrekening nodig.
Binnen onze vereniging hebben alleen de penningmeester (contributie) en de ledenadministratie (clubblad) toegang tot
deze gegevens en zij zorgen ervoor dat deze gegevens op een veilige manier zijn opgeslagen, zodat daar geen misbruik
gemaakt kan worden door onbevoegden. In sommige gevallen moeten we de NAW-gegevens aan derden doorgeven,
bijvoorbeeld aan de drukker voor het verzenden  van het clubblad. Met deze "derden" hebben we een verwerkers-
overeenkomst afgesloten, waarin is geregeld dat ook deze partijen zorgvuldig en conform de wet met uw gegevens
omgaan.
 
De nieuwe wet gaat echter verder dan alleen de NAW-gegevens: het gaat ook om foto's en ander beeldmateriaal gemaakt
tijdens evenementen. Aan deelnemers zal bij elk evenement gevraagd worden of zij bezwaar hebben tegen publicatie
van foto's of ander beeldmateriaal in ons clubblad en/of op onze website waarop zij herkenbaar staan afgebeeld.
Mocht u vragen of klachten hebben, of mocht u inzage willen in de gegevens die we van uw beheren, dan kunt u altijd
contact opnemen met de secretaris van de vereniging: info@esscn.nl en mochten onverhoopt onbevoegden toegang
hebben gekregen tot de gegevens, dan zal er door de secretaris onmiddellijk aangifte worden gedaan bij de AP (Auto-
riteit Persoonsgegevens).
 
Alles wat we met betrekking tot deze nieuwe wet hebben geregeld, kunt u nalezen in de Privacy Verklaring die u kunt
vinden op onze website. Elk jaar zal deze verklaring besproken worden tijdens de Algemene Ledenvergadering van de
ESSCN en deze zal zo nodig worden aangepast.
 
Het bestuur

Swiebertje en Kwiebus op ‘t havenhoofd van Harlingen, foto: Petra Smit.
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EEN NIEUW LOGO! 
 
 
Op onze prijsvraag voor een nieuw logo in het december 
clubblad kregen wij een prachtige inzending van twee van 
onze leden. Deze werd als volgt ingeleid: 
 
“Met veel plezier hebben we gewerkt aan een aantal 
nieuwe logo's voor onze club! We hebben zelf geen keuze 
kunnen maken, eigenlijk hebben ze allemaal wel iets.  
Dus vandaar dat we graag de keuze aan jullie laten :)” 

 
En inderdaad, Sandra Daems en Diana Smeets stuurden 
ons niet één logo, maar zes verschillende. Sandra is 
grafisch vormgever van beroep en dat is te zien: Wat een prachtige inzending! Zowel de werk-, als de 
showhond kwamen in de inzending in afzonderlijke voorstellen aan bod. Een dilemma waar we voor de 
eindkeuze mee worstelden, want beide honden hebben naast elkaar een plaats binnen de vereniging. Op 
de ALV kwam een goed alternatief naar voren: Kunnen we beide lijnen niet in 1 logo combineren? Naast de 
herkenbaarheid is dit ook communicatief sterk: Het laat direct aan ‘nieuwkomers’ zien dat er niet één soort 
Engelse Springer Spaniël is. Sandra en Diana moesten hiervoor wel opnieuw naar de tekentafel en 
gelukkig vonden ze dit niet erg.  
 
Het bestuur vindt dit logo sterk omdat de werk-en de showlijn samen worden afgebeeld, de naam van de 
club duidelijk in beeld komt en de afkorting ESSCN zichtbaar is. Het nieuwe logo zal het oude logo vanaf nu 
gaan vervangen op alle communicatieuitingen van de vereniging .  
 

Namens alle leden heeft het bestuur Sandra en Diana heel hartelijk bedankt 
met een kado waarvan ze hopelijk regelmatig èn op mooie momenten gebruik 
van zullen maken als ze uitrusten van de avonturen met hun nieuwe 
Springertje Binte -van Rytex Reemie (van Rytex gundogs) en French Jegor 
D'Hurtevent (van Het Land Van Loon)- die ze deze week mogen 
verwelkomen.  
 
Mochten er nog vragen of opmerkingen zijn over het nieuwe logo kunt u deze 
zenden naar info@esscn.nl 
 
Sandra en Diana, nogmaals dank en 
veel geluk met jullie nieuwe Springer!  
 
 
 

Namens de leden en het bestuur, 
Leontien Bouchier 
  

 
 
 
 
 
 
  
 
 

Sandra Daems en Diana Smeets  
met hun nieuwe Springertje Binte. 
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FINANCIEEL VERSLAG 2017 

Onderstaand treft u een weergave van de financiële positie van de vereniging per 31 december 2017 en de resultaten 

over 2017. Deze cijfers zijn gepresenteerd en besproken op de ALV van april j.l.. Een van het bestuur onafhankelijke 

kascommissie heeft goedkeuring gegeven over de verantwoorde inkomsten en uitgaven. Op de cijfers is geen 

accountantscontrole toegepast. 

Balans 31 december 2017 (in EUR) 

In 2017 realiseerde de vereniging een negatief exploitatieresultaat van 3.143 euro waardoor het eigen kapitaal daalde 
naar 15.709 euro. De redenen voor het negatieve kapitaal zijn tweeledig. Ten eerste werden in 2017 meer activiteiten 
ondernomen dan in 2016. Zo organiseerde de vereniging in 2017 een Nieuwjaarsborrel, de Engelse Springer Spaniël 
dag (mei) en de Club Kampioenschappen  (augustus). Dit in aanvulling op de activiteiten die al door de 
jachtcommissie werden georganiseerd. Verder werden in 2017 ook een aantal initiatieven opgestart en ondernomen 
om de mogelijkheden van de vereniging naar de toekomst toe te versterken. Ik noem daarbij de nieuwe website en 

nieuwe (internationale) database. Bij de inventarisatie van de 
winkel bleek dat de omloop van de artikelen te beperkt was in 
relatie tot de waarde en een deel van de artikelen gedateerd 
(o.a. oud logo). Het bestuur heeft daarom besloten de waarde 
van de winkel in 2017 af te waarderen.  
 
De resultatenrekening bevat ook een post bestuurs-kosten (791 
euro over 2017). Het betreft zaalhuur en kilometerkosten die 
door het bestuur zijn gemaakt voor vergaderingen en externe 
overleggen en bijeenkomsten (bijvoorbeeld Raad van Beheer). 
Voor de goede orde wil ik vermelden dat de bezoldiging voor 
bestuursleden nihil is. Uitzondering is dat voor redactie-
activiteiten van het clubblad een kleine vergoeding wordt 
betaald, gegeven de hoeveelheid werk. 
 
De overige kosten 2017 van 1.842 euro bestaan onder meer uit 
de jaarlijkse afdracht (op basis van aantal leden) aan de Raad 
van Beheer (629 euro), de bijdrage aan het calamiteitenfonds 
(228 euro), porti- en kantoorbenodigdheden (571 euro), 
verzekeringen (123 euro) en kosten voor bloemen en bedankjes 
aan vrijwilligers en aftredende bestuursleden (290 euro). 

 
De belangrijkste inkomstenbron van de vereniging is de contributie van de leden. Begin 2017 telde de vereniging 326 
leden. Gedurende 2017 waren er 36 opzeggingen en 76 nieuwe leden waarvan 41 puppy-lidmaatschappen. Dit 
resulteerde in 366 (aspirant-)leden per eind 2017. In 2017 hebben we een inventarisatie gedaan van 
contributiebedragen bij andere rasverenigingen. Hoewel de voorwaarden wat verschillen ontlopen de lidmaatschappen 
elkaar niet veel. Daarom zal voor 2018 het contributiebedrag worden gehandhaafd op het niveau van 2017.  
 
De vereniging zal over 2018 naar verwachting weer een positief exploitatieresultaat realiseren. De initiatieven die dit 
jaar op de agenda staan zullen minder zwaar op het resultaat drukken. Daarnaast zal de hoogte van eenmalige 
posten dit jaar lager zijn.  

Leontien Bouchier 
Penningmeester 
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REDACTIEADRES
Het volgende clubblad zal eind augustus verschijnen en
de redactie maakt de leden erop attent dat de kopij
vóór  10 augustus 2018 naar de redactie gezonden
moet worden.         
 
Het redactieadres:
S.T. Leidner, Nieuwe Laaklaan 9,  3881 MH  PUTTEN
Tel.nr.: 03554-17096 / GSM: 06 48720661 
E-mail: sandra.leidner@woutworks.nl
 

VACATURE BESTUURSLID
PUBLIC RELATIONS
De ESSCN is dringend op zoek naar een enthousiast
bestuurslid Public Relations.
 
Taken die hieronder vallen zijn o.a.:
•   In samenwerking met overige redactieleden verzame-
len en redigeren van kopij t.b.v. het 4 keer per jaar ver-
schijnende clubblad.
•   Beheer Facebook-pagina ESSCN.
•   Bijhouden en verder ontwikkelen van de website van
de ESSCN.
•   Ontwikkelen, aanschaf en beheer promotiemateriaa.l
 
 
 

VAN DE REDACTIE
Dit clubblad valt niet zoals gepland in juni bij u op de mat,
maar pas half juli. Waarschijnlijk ben u dan al met vakantie
of gaat u binnenkort weg, ik hoop toch dat u dit blad met
veel plezier zult lezen.
 
Er staan een aantal leuke verhalen in van nieuwe leden die
zichzelf en de hond voorstellen. Het was hartverwarmend
om te merken dat de nieuwe leden gehoor hebben gegeven
aan de oproep om iets te schrijven en/of om foto’s te sturen.
 
We zijn nog steeds op zoek naar enthousiaste mensen, die
hart voor de vereniging hebben. Het is elke keer weer een
probleem om een evenement of wandeling te organiseren
of zelfs kopij te krijgen om het clubblad te vullen. Dat is
ondermeer de reden dat dit clubblad zo laat uitkomt en om
eerlijk te zijn was ik in juni twee weken met vakantie.
 
Het is droevig je te realiseren dat er dit jaar geen Springer-
dag zal zijn, en ook geen Clubmatch.
Als 5-koppig bestuur zijn wij niet in staat om zelf alles te
doen en hopen dan ook dat er mensen zullen zijn die een
handje willen helpen.
 
De jachtkant is nog steeds druk bezig, maar van de show-
kant is er vrijwel geen animo meer. Ik was van plan om de
showuitslagen in het clubblad te publiceren, maar er zijn zo
weinig deelnemers dat het tot nu toe geen zin heeft.
 
Toch wil ik iedereen die iets heeft bijgedragen aan het tot
stand komen van dit blad, heel hartelijk danken.
 
Ik wens iedereen en natuurlijk ook de Springers een fijne
vakantie toe.
 
Sandra Leidner (redactie)

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

HET BESTUUR EN DE COMMISSIES  

WENSEN U EN UW SPRINGERS  

EEN ZONNIGE VAKANTIE TOE 

SPRINGERWANDELING
NEDERLAND
ACHTERBLIJVERSWANDELINGZONDAG 5 AUGUS-
TUS, AANVANG 18.00 UUR
 
Voor iedereen, die niet met vakantie gaat of
al is geweest, is er weer een avondstrand-
wandeling. De beste manier om gezellig met
elkaar te zijn en bij te praten, maar ook om de honden te
laten genieten van strand en zee.
 
We verzamelen om 18.00 uur bij Strandtent Parker Be-
achclub.
Dit is bij strandslag 2, vlak tegenover de ingang van
Vakantiepark Kijkduin
Machiel Vrijenhoeklaan 15 te Kijkduin 
 
Hier vandaan kunnen wij na 15 minuten lopen genieten
van de ‘Zandmotor” voor informatie zie: 
http://www.dezandmotor.nl/
 
►LET OP, deze wandeling is vanuit Kijkduin (Den
Haag). 
 De activiteitencommissie 
(Bij slecht weer of twijfel, raadpleeg de webside van
de ESSCN)
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Reactie Raad van Beheer op aandacht in de media voor 
initiatieven fokken van kruisingen  06-04-2018  

 

RASHOND OF KRUISING …WIE GAAT HET LANGSTE MEE?  

 
De discussie rond de gezondheid van honden wordt de laatste tijd weer aardig aangezwengeld. Harde 
statements worden gemaakt m.b.t. de gezondheid van rashonden, de gevolgen van fokken op uiterlijk, 
successen op shows en de financiële belangen. Voor alle misstanden worden vooral verwijten gemaakt 
naar de georganiseerde hondenwereld; Raad van Beheer (de landelijke koepel vereniging op het gebied 
van houden van honden), de rasvereniging en de aangesloten fokkers. Maar ook van de andere kant 
worden verwijten gemaakt naar partijen die kruisingen promoten. Liggen partijen echt zo ver uit elkaar of 
leidt passie tot onnodige polarisatie?  
 
Het is misschien goed om daar wat meer achtergrond informatie bij te verstrekken om zaken in de juiste 
context te zetten.  
 
Laten we beginnen met de definitie van het begrip 'rashond'. In Italië is dit een door de wet beschermd 
begrip, Je mag alleen spreken van een rashond als deze een erkende (FCI) officiële stamboom heeft.  
In Nederland is dat niet zo en wordt de term rashond algemeen gebruikt voor alle honden die er uitzien als 
een hond van een bepaald ras. Los of deze een stamboom hebben of niet.  
Wij spreken dan ook van stamboomhonden, daar waar het gaat om honden met een officiële (FCI) 
stamboom.  
Rashonden zonder stamboom worden vaak geduid met de term ‘look-alikes’.  
 
Op de totale populatie van honden, en dus ook de jaarlijkse toestroom van puppy’s in Nederland, betreft het 
aandeel aan honden met een stamboom, en dus gefokt onder auspiciën van de Raad van Beheer en de 
aangesloten rasverenigingen en fokkers, circa 25-30%.  
Het totale aandeel rashonden is vele malen hoger. Je hoeft maar om je heen te kijken om vast te stellen dat 
de meeste honden in je omgeving er uitzien als een hond van een bepaald ras. Het percentage 
stamboomhond kan per ras echter heel erg verschillen. Van populaire rassen is het aandeel 
stamboomhonden soms minder dan 10%. Dat betekent dat 9 van de 10 honden die je ziet van een bepaald 
ras dus een rashond zonder stamboom is.  
Het is dus niet gedurfd om te zeggen dat misschien een derde van de 'rashonden' ook werkelijk een 
officiële FCI stamboom heeft.  
Daarnaast heb je nog een categorie die uit twee of meerdere hondenrassen wordt ‘gemixt’. Deze zijn vaak 
van een populair uiterlijk (vaak 'modehonden') en waarmee wordt gefokt zoals dat bij rashonden gebeurt en 
men niet kan spreken van gelegenheidskruisingen. Denk bijvoorbeeld aan honden zoals de Labradoodle 
(mix van Labrador en Poedel).  
 
Fairfok: de gezonde en sociale hond in Nederland  
De Raad van Beheer heeft sinds vele jaren de gezondheid en het sociale gedrag van de rashond een 
duidelijk speerpunt gemaakt in zijn beleid.  
Samen met partijen uit de sector maken we met het programma Fairfok serieuze stappen om die aspecten 
te verbeteren voor de ca. 36.000 gefokte stamboompuppy's. Dat gebeurt in samenwerking met onder 
andere het Ministerie, de Hondenbescherming, Faculteit voor Diergeneeskunde van de Universiteit Utrecht, 
de koepelorganisatie voor dierenartsen KNMvD, Wageningen Universiteit en het Landelijk 
InformatieCentrum Gezelschapsdieren. Minister Schouten heeft begin dit jaar nog aangegeven als reactie 
op het Fairfok: ‘Ik constateer dat binnen de hondenfokkerij goede stappen worden gezet op weg naar een 
gezonde en sociale hond.’ Bedenk daarbij wel dat zeker niet in alle rassen in hoge mate 
gezondheidsproblemen voorkomen. 
 
Veel is afhankelijk van bijvoorbeeld ingeslopen overdrijvingen of van de grootte van de populatie 
(genenpoel). In het Fairfok programma is ook het inkruisen met andere rassen of niet-stamboomhonden 
een onderdeel van het beleid dat de Raad van Beheer actief ondersteunt.  
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Ook de financiële drijfveer wordt vaak onterecht opgevoerd. De Raad van Beheer is een Algemeen Nut 
Beogende Instelling zonder winstoogmerk. Maatregelen die we genomen hebben om het welzijn van de 
honden te verbeteren hebben er voor gezorgd dat er minder stamboomhonden gefokt worden van 
bepaalde rassen. Dat levert minder ‘inkomsten’ op maar we stellen daarbij nadrukkelijk het welzijn voorop. 
De fokkers die via de Raad van Beheer registreren investeren veel tijd, aandacht en vaak ook geld in hun 
hobby. Die hobby is hun passie: ze houden van (hun) honden.  
 
Het grootste deel van de 'rashonden' heeft geen officiële stamboom en komt vooral uit de broodfok en uit 
de handel. Hier heeft de Raad van Beheer geen grip op, maar wordt er wel op aangekeken. Het gaat hier 
om honden die vaak om puur geldgewin, zonder oog voor het welzijn van de hond, en zonder enige 
regulering worden gefokt.  
Een beperkt percentage honden zijn verder kruisingen, honden die soms per ongeluk of soms bewust 
worden gefokt. Op deze nesten is ook een zeer beperkte regulering, want hier worden ook niet, zoals bij de 
stamboomhonden, verschillende gezondheidsonderzoeken voorgeschreven. Dat doet niets af aan de liefde 
en zorg die ook in deze nesten kan worden gestoken.  
 
De totale hondenpopulatie in Nederland ligt volgens de laatste schattingen ergens rond de 1,5 mln. Met een 
gemiddelde leeftijd van 10 jaar levert dat een markt op voor naar schatting 150.000 puppy's per jaar.  
Met ca. 36.000 puppy's gefokt via de Raad van Beheer en hooguit een zelfde aantal in Nederland gefokte 
kruisingen betekent dit dat het overgrote deel van de markt in handen is van broodfokkers en 
hondenhandelaren. Terwijl de Raad van Beheer achterban en de Dier & Recht achterban, beiden werkelijk 
met passie voor het welzijn van honden, elkaar in de haren vliegen blijft het grootste deel, het deel waar de 
meeste problemen en wantoestanden optreden, volledig buiten de discussie. Dit is een markt die door 
experts bestempeld wordt als het grootste criminele circuit na de drugshandel in Nederland.  
 
Als we werkelijk willen werken aan gezonde en sociale honden dan zijn er een aantal aspecten waar bij 
ieder nest naar moet worden gekeken:  
- Voorkomen van erfelijke ziektes en aandoeningen. Daar horen ook overdrijvingen in het uiterlijk bij.  
- Selectie op gezonde ouderdieren  
- Selectie op sociaal gedrag van de ouderdieren  
 
Om hier aan te werken moeten we twee zaken goed adresseren:  
- Te veel honden worden gekocht als een impulsaankoop zonder dat kopers een goed idee hebben van de 
behoefte van de hond en misschien zonder de mogelijkheid goed in deze behoefte te voorzien. Goede 
informatievoorziening en regulering van de verkoop is hier nodig.  
- We moeten op een verantwoorde manier gaan voorzien in voldoende aanbod van pups. Dat betekent 

zorgvuldig gefokte rashonden en zorgvuldig gefokte niet-rashonden. De nu strijdende partijen zouden 

elkaar juist goed aan kunnen vullen en samen kunnen werken om dit te bereiken. De uitgebreide kennis 

van de georganiseerde kynologie bij de Raad van Beheer zou moeten worden benut bij het fokken van 

kruisingen. Want ook daar treden ziektes op die met een toename van het fokken ook toe zullen nemen en 

die met de door de Raad van Beheer gebruikte instrumenten kunnen worden aangepakt. Het circuit van 

zorgvuldig gefokte kruisingen kan weer een aanvulling vormen om de genenpoel van de rashonden op 

gecontroleerde manier aan te vullen. 

De elkaar nu zo fel strijdende partijen hebben elkaar eigenlijk hard nodig om samen een vuist, en zo 

mogelijk een einde, te maken aan de onverantwoordelijke broodfok, en elkaar te helpen om het doel van 

gezonde en sociale honden te bereiken. De Raad van Beheer zet zich samen met de aangesloten 

kynologenclubs, rasverenigingen en fokkers onverminderd in voor de gezondheid en het welzijn van 

honden in Nederland. De Raad van Beheer biedt zijn kennis en ervaring aan, om samen met onze partners 

en andere partijen te komen tot het resultaat dat voor iedereen belangrijk is: gezonde en sociale honden.  

Raad van Beheer - houden van honden  
Voor meer informatie over duurzaam fokbeleid en Fairfok zie www.houdenvanhonden.nl/fairfok  
Voor meer informatie over de voordelen van een stamboomhond zie www.puppyverschillen.nl 
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VERSLAG
LENTEWANDELING
Op 21 mei, 2e pinksterdag hebben we weer gezellig ge-
wandeld in Austerlitz.
Het was een warme, zonnige dag. Het is een prachtig
bosrijk gebied, maar een watertje werd door onze viervoe-
ters wel een beetje gemist.

 
De geschiedenis van Austerlitz gaat terug tot 1804, toen
‘Auguste de Marmont’, generaal van ‘Napoleon Bonaparte’,
de helft van zijn troepen hier liet samenkomen.
Austerlitz is vooral bekend door de Pyramide, een bouw-
werk - dat als eerbetoon aan Napoleon- in opdracht van ‘De
Marmont’ werd gebouwd door zijn soldaten.

 
Tegenwoordig is het een ideale plek voor een dagje uit. Er
zijn diverse routes uitgestippeld. Korte en langere wande-
lingen. Officieel geen losloopgebied, dit is niet op alle inter-
netsites even duidelijk. Al zijn ze wel hondvriendelijk in het
gebied. Zo staan er meerdere waterbakken bij het restau-
rant, waar je na de wandeling een heerlijk hapje en drank-
je kan nuttigen. Terwijl de kids zich prima kunnen vermaken
in het gratis Luna park. Ook is er voldoende parkeergele-
genheid, al was het 2e pinksterdag goed gevuld. En toch
zijn we maar weinig mensen tijdens de wandeling tegen
gekomen.
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Wij parkeerden de auto goed op tijd, maar wat is het dan
toch leuk om al een aantal bekende gezichten te zien. En
die blije kwispelstaarten kunnen dan niet meer stil blijven
liggen. Dan is er altijd eentje die van zich moet laten horen;
mijn Frost blaft van enthousiasme net zo lang tot hij los mag.
 
De hondjes waren blij met de paar modderpoeltjes voor een
slokje water. En iedereen had wel een flesje water voor zijn
of haar viervoeter bij zich.
Volgende keer toch maar weer een plekje waar water is.
 
Maar gezellig was het weer, als vanouds!
Komt u de volgende keer ook?
 
Groetjes, Ester Senden
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EEN KORTE KRABBEL OVER
ONZE SPRINGERPUP.
4 oktober 2017 wordt Bob geboren, het is de zoon van onze
oudere Springer Bram.
Elke week mogen we even kijken en vanaf het begin weten
we welk hondje 'ons' hondje wordt.
Als er al twijfel was dan wordt dit elke keer als we zijn wezen
kijken minder!
 
Het is die ene, die kleine dikke!
Zondag 26 november gaan we hem ophalen bij Yvonne en
Arno.
 
Onze oudere Springer Bram staat erbij en kijkt er naar.
Bram kijkt ons de eerste dagen hoopvol aan en vertelt met
zijn ogen: "Dit is toch maar voor even, dit gaat toch weer
weg?!".
 
Na een week heeft Bram door dat Bob een blijvertje is en
het pand niet meer verlaat.
Vanaf dat moment zijn Bram en Bob dikke vrienden. Al het,
soms irritant, puppygedrag ondergaat Bram heel geduldig.

                     Zullen we dikke maatjes worden?
 
We zijn nu een poosje verder en na een puppy cursus bij
de fokker gaat Bob nu regelmatig naar juffrouw Janny.
Zij leert ons van alles, mij om Bob te begrijpen, en Bob om
een echte jachthond te worden.
 
Waar ik enorm van geniet is de verbaasde blik die Bob kan
hebben als hij nieuwe dingen ziet.
Als Bram bijvoorbeeld in het bos door de bramen struint
gaat Bob zitten kijken en hoor je hem
bijna denken: "Wat doet m'n vader toch????"
 
Tot hij op een goed moment een, door Bram opgestoten,
konijn voorbij ziet rennen, op dat moment hoor je de
kwartjes vallen!
 
We genieten enorm van onze jonge hond en ik hoop dat
we net zoveel plezier aan hem beleven
als we al gehad hebben van zijn vader.
 
 
Otto Strijker

HIERBIJ EEN KLEIN VER
HAALTJE OVER MIJN
SPRINGER SEM.
Hoewel mij door verschillende mensen is afgeraden om een
Engelse Springer Spaniël te nemen, ben ik er toch voor
gegaan. En ik heb nog geen dag spijt gehad, van dit blije ras.
 
Sem is een lekker ondernemend, nieuwsgierig hondje van
een half jaar en hij ziet alles. Hij heeft gelukkig ook nog wat
opvoeding gekregen van mijn andere hond Farah, een
Duitse Staande Langhaar.

Wat is het toch fantastich dat Springerpuppen meteen
goede vriendjes zijn met de andere honden!

 
Een paar weken geleden is Sem voor het eerst een week-
je mee geweest op vakantie naar Texel, en wat heeft hij ie
het goed gedaan. Elke hond benaderde hij weer anders,
en wat heeft Sem gespeeld. Hij ging voor de tweede keer
in het water en voor het eerst in de zee, en wat heeft hij
gezwommen! Helemaal geen angst. Hij gedroeg zich per-
fect op het terras, knap voor zo´n jong hondje van een half
jaar.
 
Deze week heeft Sem voor het eerst als een man geplast.
en wat ik zo leuk aan hem vind is dat hij wanneer hij heel
blij is, zijn linker lip optrekt. Dan is het net alsof hij echt lacht
van blijdschap.
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Binnenkort moet ie op examen voor zijn gehoorzaamheid 1.
Ik hoop dat ik nog lang kan genieten van hem.

Wat is hij toch lief!
 
Nagekomen: 17 juni 2018
Ik kan inmiddels vermelden dat Sem en ik geslaagd zijn
voor gehoorzaamheid 1. En wat  is hij verschrikkelijk  lief!
 
Groetjes, Angelica Slagter.
 

HIERBIJ ENKELE FOTO’S
VAN ONZE ELLIE.
Ellie is nu zo’n twee en een half jaar oud.
Ze is een pup van moeder Luna (Leika Springers) en vader
Kolbjorn (Veense Springertje).

Onze pup 'Ellie'.

Statieportret van Ellie alweer wat ouder.

 
Ellie is een zeer lieve en aanhankelijke hond.
Ze wil graag voor je werken of bij je zijn.
Ze gaat graag mee aan de fiets, ze is gek op water (ook de
zee).
 

Ellie gaat graag het water in.
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Maar haar jachtinstinct werkt ook prima. Een stuk veld of
bosschages kan ze volledig afstruinen.
 
Naast de gehoorzaamheid heeft ze ook een stuk jachttrai-
ning gevolgd, hoewel ze niet echt wilde apporteren, waren
er toch mooie resultaten.
Denk hierbij aan het vooruitsturen, het voorkomen, het af-
leggen uit zicht, het oversturen van een water, plaats
houden wanneer andere honden actief zijn en natuurlijk het
volgen van de baas.

 
Ellie is echt een maatje voor het leven!
 
Groetjes, Lusanne en Arjan

MOGEN WIJ ONS EVEN
VOORSTELLEN!
Wij zijn Sicco en Jolanda Sijbrandij. Wij wonen in Eindhoven
en hebben sinds november 2017 onze eerste Engelse
Springer Spaniël pup in huis.
 
We hebben 1,5 jaar gewacht op deze pup, die we in Wa-
penveld bij de familie van de Graaf hebben gehaald. Al die
tijd hebben we een leuk contact opgebouwd en zijn we van
alles op de hoogte gehouden. De liefde voor het ras
groeide alleen maar door hun enthousiasme!

Phoebe vindt haar kameraatje 'om op te eten'.

 
En nu is onze dame er dan eindelijk! Wat een geweldig
hondje!! We hebben nu al 2 shows met haar gelopen en
willen dit ook wel blijven doen, gewoon omdat we het leuk
vinden en om het ras te promoten.
 
Wij zijn in ieder geval erg blij met onze Phoebe en willen
ook graag foto's en verhalen delen met alle andere leden.
 
Vriendelijke groeten uit Eindhoven,
Sicco en Jolanda Sijbrandij
 

EVEN VOORSTELLEN!
Hallo, wij zijn pas lid en willen ons even voorstellen. ‘Tessy’
leverkleurig en wit, met haar dochter ‘Asja’ zwart met wit.
Ons mandje staat in Middelbeers bij de Fam. van der
Heijden
Wij zijn echte jachthonden, maar liggen ook graag bij de
rest van de familie op de bank!!
 
Groeten van de Fam. van der Heijden met hun Springers
Tessy en Asja.

Dochter 'Asja'
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Muze(links) en Maron(rechts) in Zeeland.

HET LAG HAAR ALS EEN
STEEN OP DE MAAG
Muze, de oudste van onze twee Springers, is een relatief
gezonde hond. Ze heeft wel een oogafwijking en een ver-
laagde schildklierwerking, maar dat geeft weinig problemen
en heel regelmatig komen we niet bij de dierenarts met haar.
 
Een paar weken geleden zijn we een lang weekend met de
honden in Zeeland geweest en dat was een aantal dagen
van vrolijkheid; zwemmen, rennen, dollen met elkaar, en
de leeftijd van Muze, ze is inmiddels 10 jaar, was haar zeker
niet aan te zien. Kortom een gezonde hond.
 
Op een avond, een paar dagen later, zaten we voor we
gingen slapen nog even naar een Crimi te kijken en Muze
zat heel stil naast ons. De hele dag was ze was ze gewoon
geweest, maar nu realiseerde ik me dat er iets niet goed
was. Ze zat en wilde niet gaan liggen en begon steeds meer
te hijgen.
 
Ik nam de honden nog voor een laatste wandelingetje mee
naar buiten, maar Muze wilde niet mee en was op dat
moment eigenlijk niet meer aanspreekbaar. Hoe ik haar ook
lokte, ze verzette geen poot en wilde niets, leek erg
schrikachtig en shakete inmiddels over haar hele lijf. Wat
eten wilde ze ook niet, hoewel ze ’s avonds nog normaal
haar bak had leeg gegeten.
 
Dit klopte niet, er was iets serieus mis met haar en zo gaan
slapen, leek me geen goed idee. Nu heeft onze dierenarts
bij Dierenkliniek Ermelo 24-uurs dienst en daar had ik al
eerder met goed resultaat gebruik van kunnen maken. Dus
de dierenarts gebeld. Het was inmiddels 11 uur ’s avonds

en de waarnemend dierenarts die dienst had nam op. Wat
er precies aan de hand was? Ja, ze had gewoon gegeten
en had niet over gegeven en geen diarree. Was het nodig
om langs te komen? Ja, zo durfden we de nacht niet in. Het
leek echt ernstig. Ze lag in de tussentijd al hevig te hijgen
en het bibberen werd als naar erger.
 
We mochten meteen komen en de dierenarts stond ons al
op te wachten. Ze heeft Muze onderzocht, maar kon niets
aanwijsbaars vinden. Geen koorts en het hart was goed.
Wel bleek dat ze bij betasting absoluut niet in de buurt van
haar buik mocht komen. Ze had daar  waarschijnlijk erge
pijn. Veel kon de dierenarts niet doen op dat moment. Ze
gaf Muze een aantal pijnstillende injecties en een kalme-
ringsmiddel en vroeg ons de volgende dag terug te komen
voor nader onderzoek
 
Het werd een onrustige nacht. Voordat de middelen een
beetje hun dienst deden, waren we een aantal uren verder.
Van slapen kwam niet veel, want steeds wilden we even
kijken of ze nog wel ademhaalde, want je weet maar nooit!
Het hijgen werd wel iets minder, maar haar tong hing uit
haar bek en comfortabel was ze allerminst.
 
’s Morgens om half negen stonden we weer op de stoep
van de dierenarts. Ook Maron hadden we meegenomen,
die moest toch bij haar vriendinnetje blijven, vonden wij.
Weer onderzoek en omdat er niet veel veranderd was,
werden er röntgenfoto's gemaakt. Daarop was duidelijk te
zien dat er iets in de maag zat, voor de darmingang, dat er
niet thuis hoorde.
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Er werd overleg gepleegd. Opereren was een optie, maar
ook via de slokdarm kijken wat er aan de hand was. De
praktijk was erg druk, een operatie belastend en er werd
ons voorgesteld om naar Utrecht te gaan naar een dieren-
kliniek waar een arts dienst had die gespecialiseerd is in
gastroscopie. Maar dan moesten we ook meteen gaan,
want ook daar was het druk en zouden ze het schema voor
ons aanpassen.

 
Zelf zouden we ’s avonds gasten krijgen voor het diner. Het
eten moest nog gekocht en gemaakt worden en het huis
opgeruimd. Maar dat moest maar wachten, Muze had nu
voorrang.
 
Daar gingen we, honden mee en ook bij De Specialistische
Dierenkliniek Utrecht [SDU]  stonden ze al op ons te
wachten. Röntgenfoto’s waren al doorgestuurd en er werd
direct een echo gemaakt. Daar was niets bijzonders op te
zien. Ik was al lang blij. De grootmoeder van Muze had ook
dezelfde schildklierafwijking en kreeg op oudere leeftijd een
mildtumor en dit werd  toen in verband gebracht met de
schildklierafwijking, dus je weet maar nooit.
 
De dierenarts die het gastroscopisch onderzoek zou doen,
kwam Muze halen en ze werd onder narcose gebracht. Dat
werd wachten en nog eens wachten! Tot de dierenarts tri-
omfantelijk de wachtkamer in kwam gelopen met zijn arm
uitgestoken om ons een handje rommel te laten zien dat hij
uit Muze’s maag had weten te vissen.

 
Allereerst een aantal stukjes boomschors en vervolgens
een stukje steen van ongeveer 2,5 cm doorsnede met
daaraan akelige punten. Dat was zeker de boosdoener, die
als hij in de darm terecht was gekomen, zeker veel meer
schade had aangericht en er vast niet zo makkelijk uit was
gekomen. Hoe ze het binnen heeft gekregen is nog steeds
een raadsel, misschien op het strand. Muze is normaal geen
hond die zo maar alles eet wat haar voor de neus komt.
 
De opluchting was groot. Bij ons, maar vast ook bij Muze.
Maron, die braaf had zitten wachten en alle aandacht kreeg
van de assistentes en van de andere mensen en honden
die er waren, vond het allemaal alleen maar spannend.
 
Terwijl Muze weer werd bijgebracht, liet de dierenarts ons
nog even zien hoe hij met de gastroscoop met aan het eind
een lusje de steen uiteindelijk had weten op te vissen uit
de maag van Muze. Hij was er zelf trots op, konden we aan
hem merken. Wij waren blij dat het zo was afgelopen en
namen een nog van de narcase zwabberende Muze met
ons mee.
 
Wat als ‘een steen op haar maag lag’, was verdwenen.
We waren na een enerverende dag om 4 uur weer thuis en
waren nog net tijd klaar met de huishoudelijke klussen om
de gasten voor het diner te ontvangen. Muze heeft alleen
maar geslapen en voelde zich na een rustige nacht, de
volgende dag  weer zo vis als een hoentje.
 
En toen we later de rekening kregen, waren we bijzonder
blij dat we de honden verzekerd hebben, anders had die
rekening ons ‘als een steen op de maag gelegen’.
 
Een goede verzekering is iets, dat ik iedereen aan kan
raden. Een ongelukje of een steen ligt in een klein hoekje!
 
Sandra Leidner
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GASTROSCOPIE BIJ DE
HOND
 

 

Met een flexibele gastroscoop kunnen wij de slokdarm en
maag bekijken. De flexibele gastroscoop is een vernuftig
apparaat. De slokdarm en maag worden via de scoop op-
geblazen zodat het optiek in een holle ruimte 360 graden
rond kan kijken, speurend naar ongerechtigheden. Afwij-
kingen worden in beeld gebracht en er worden zo nodig ook
biopten genomen.
 
De gastroscoop is een vernuftige slang van 10-12 mm dikte.
Het uiteinde moet in 4 richtingen kunnen bewegen. De slang
heeft de mogelijkheid om water te spoelen, lucht in te blazen
en lucht/vocht af te zuigen. Glasvezels transporteren het
licht in de diepte  en de beelden naar de camera. Tevens
bevat de slang een werkkanaal van 2,8 mm doorsnede waar
lange dunne instrumenten door passen voor het nemen van
biopten of het wegvangen van vreemde voorwerpen enz.
 
Het onderzoeken van het duodenum, 12-vingerige darm,
beheersen wij (nog) niet. Daarvoor verwijzen wij u naar de
specialist-interne ziekten.
 
Hoewel wij geen specialist zijn kunnen wij toch behoorlijk
deze diagnostiek gebruiken. Komen wij er niet uit, dan wordt
u alsnog verwezen naar een specialist.
 
http://www.dierenkliniekcastricum.nl

 Fellow of the South west county.
Foto: Janny van Stuyvenberg.

Tessy de moeder van Asja (blz.16) met fazant.
Foto Fam. van der Heijden.

ONS NIEUWE LOGO!
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HELP MIJN HOND STINKT! 

 

Een onaangenaam probleem als je grote vriend een lucht afgeeft waar de bloemen slap van gaan hangen. 
Niet bepaald gezellig samen op de bank en meenemen op bezoek wordt ook al niet op prijs gesteld. 
Wat kunnen de oorzaken zijn en wat kunt u er aan doen? 
 

Om te beginnen geven de meeste honden wel een bepaald hondenluchtje af, eerlijk is eerlijk ze gaan niet 
iedere dag in bad en poetsen niet elke dag hun tandjes. Sommige rassen ruiken minder dan andere. 
Whippets en Greyhounds , Poedels en Chihuahua’s hebben van nature geen sterke lichaamsgeur terwijl 
Herders, Labradors, Spaniëls en Airdale Terriërs bijvoorbeeld dat weer wel hebben. Toch zijn er een aantal 
zaken die bij alle rassen onaangename geurtjes kunnen veroorzaken. 
1. Gebitsproblemen. 

Tandsteen en tandplaque koekt aan op tanden en kiezen. Er zitten veel 
bacteriën in en het tandvlees gaat ontsteken, als het helemaal uit de hand 
loopt komen er ook ontstekingen van tand en kieswortels bij. De 
onaangename geur van een slecht gebit kan letterlijk bedwelmend zijn. Af 
en toe een dentastickje zal weinig helpen en als het tandsteen eenmaal 
gevormd is helpt poetsen ook niet meer. Poetsen heeft preventief wel zin. 
De ontstekingen in de bek zijn behalve vies ook pijnlijk. Uw dierenarts kan 
het gebit weer in orde maken, ook bij heel oude honden, mits de verdoving 
aangepast is aan het oudere dier. Na zo een behandeling fleuren de 

dieren, verlost van hun pijnlijke kiezen, vaak enorm op! 
2. Lipplooiexceem. 
In de onderlip van sommige honden met wat ruimvallende lippen zoals de Cocker Spaniël zit een soort 
gootje dat door speekselvloed eigenlijk altijd nat is. De haren gaan verkleuren, de huid ontsteken en er 
komt een geweldig penetrante lucht van af. De behandeling bestaat uit het goed kort houden van de haren 
op die plaats, zo veel mogelijk schoon en droog houden van de huid en 2 x daags behandelen met listerine 
mondwater. Indien u het zo niet onder controle krijgt is de hulp van de dierenarts nodig. Uw Dierenarts kan 
zalf voorschrijven of in het uiterste geval de lipplooien operatief zal corrigeren. 
3. Anaalklieren. 
In de kringspier heeft elke hond 2 anaalklieren. Normaal legen deze klieren zich als de hond zijn ontlasting 
doet, soms knijpen ze de klieren ineens leeg als ze heel bang zijn. Verstopte of ontstoken anaalklieren 
komen veel voor . De hond zal dikwijls met zijn achterste over de grond schuiven (sleetje rijden) of veel 
onder de staart likken en verspreidt een onaangename bunzingachtige geur. Uw dierenarts kan verstopte 
klieren legen of de ontsteking bestrijden. 
4. Ontstoken oren. 
Eén of beide ontstoken oren kunnen flink vies ruiken. Een normaal hondenoor bevat wellicht wat oorsmeer 
dat bruinig is maar is niet rood en vies en stinkt ook niet. Een hond met ontstoken oren zal vrijwel altijd 
meer dan normaal flapperen met de oren of er veel aan willen krabben of zelfs het hoofd scheef houden. U 
kunt veel oorsmeer met een dot watten en wat olie verwijderen maar aan een oorontsteking moet de 
dierenarts te pas komen. Doe nooit zomaar een willekeurige oordruppel in een zeer oor, als het 
trommelvlies kapot is, is de hond daarna mogelijk doof! Een goede behandeling van een ontstoken oor is 
voldoende lang en vooral: vult het oor volledig met een geschikt middel zodat het medicijn ook helemaal in 
de diepte kan komen. 
5. Hotspot. 

Dit is een meer of minder grote, heel plotseling ontstane soort schaafwond 
van de huid. De huid is nat rood en verdikt en is zeer pijnlijk. De hond kan 
er nauwelijks afblijven en u als eigenaar mag er meestal niet aankomen. 
Deze plekken brengt een hond door hevig bijten en likken zichzelf toe als 
gevolg van een willekeurige jeukprikkel zoals bijvoorbeeld een vlooien-
beet. In zeer korte tijd ziet de hond kans de opperhuid zodanig te 
beschadigen dat bacteriën een flinke infectie veroorzaken . De geur lijkt op 
die van een oude wond. De behandeling bestaat uit scheren van de plek, 
schoonmaken met een desinfecterend middel en bestrijding van de jeuk en 

infectie. Meestal moet de dierenarts er aan te pas komen. 
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6. Verborgen verwonding. 

Bij honden met een dikke vacht is het mogelijk dat er zich onder de vacht of onder dikke klitten een wond 
bevindt die, vanwege ontsteking, flink kan stinken. Onderzoek de gehele huid en aarzel niet om dikke 
korsten en of klitten te verwijderen om te kunnen zien wat er onder zit en de wonden te reinigen en 
desinfecteren. 
7. Huidplooien. 

In groeven en plooien op de kop kan de huid altijd wat nattig blijven en is daardoor een ideale 
voedingsbodem voor gisten en bacteriën. Het is zaak de plooien zo veel mogelijk schoon en droog te 
houden en een eventuele infectie te bestrijden. Plooien rondom de vulva kunnen eveneens gaan smetten, 
vooral als er sprake is van stiekem urineverlies. Urineverlies kan in de vacht van de achterhand ook voor 
een penetrante geur zorgen. 
8. De vacht zelf. 

Vooral honden met een dikke vacht die veel zwemmen kunnen muf gaan ruiken. Meestal wordt dit 
veroorzaakt door een combinatie van opgedroogd slootwater en te langzaam drogen van de vacht. Het 
effect lijkt op de geur van een handdoek die te lang vochtig is gebleven. Indien een hond veel zwemt is het 
zinvol de vacht goed na te spoelen met fris water en de hond zo snel mogelijk te laten drogen. Vettige 
vachten hebben zo hun eigen specifieke geur, met enige regelmaat wassen met een goede 
hondenshampoo is hier aan te raden. Zolang een hond niet buiten woont kan regelmatig wassen absoluut 
geen kwaad. 

Dierenarts Martine Carrière – Bothof, Sterkliniek Dierenartsen Ermelo 
 

WAAROM GEDRAAGT MIJN HOND ZICH ZO? 

 

Waarom eet mijn hond gras? 

Sommige honden vinden het gewoon lekker, zonder aandacht te hebben voor de gevolgen (diarree, 
overgeven,…) 
Waarom heeft mijn hond schrik van de donder? 
Je hond kan het lawaai niet ontsnappen. Hij probeert weg te lopen, maar merkt dat deze poging niets 
uithaalt. Daarom ontaard zijn gedrag tot janken, huilen, krabben en blaffen. 
Waarom houdt mijn hond ervan om op mijn schoenen te kauwen? 
Het antwoord op deze vraag is tweeledig. Ofwel is het een puppy die net tanden aan het krijgen is. Geef 
hem dan gewoon een kauwstok uit de dierenspeciaalzaak. Ofwel heb je een hond die houdt van de 
aandacht die de kauwact met zich meebrengt. Als hij nog eens op je schoenen kauwt, achtervolg hem dan 
zeker niet door de kamer en maak geen scene, dat is net wat hij wilt. Berg in beide gevallen je schoenen 
zeker op en geef je hond genoeg positieve aandacht. 
Waarom graaft mijn hond altijd putten in de tuin? 

Graven behoort tot het natuurlijk instinct van sommige honden. Het ene ras heeft er al wat meer last van 
dan het andere. Het is ook mogelijk dat de hond iets wilt begraven of dat hij koudere grond opzoekt. Als je 
ziet dat je hond zonder reden graaft, voorzie dan een stuk tuin waar hij kan graven. Je kan hem leren daar 
te graven door andere plaatsen in je tuin te behandelen met een niet-giftige spray die je hond wegdrijft. 
Waarom eet mijn hond poep uit de kattenbak? 

Het dieet van katten bestaat uit proteïnerijk voedsel. Hun stoelgang bevat dus veel proteïnen. De honden 
smachten naar proteïnen en eten daarom de kattenpoep op. Er bestaat ook een simpele oplossing voor: je 
kan een kattenbak met deksel gebruiken of één die automatisch de poep van tussen de korrels schept. 
Waarom houdt mijn hond ervan te rollen in stinkende modder? 

Hij zal dit zeker doen na een bad om zijn onnatuurlijke geur te maskeren. 
Waarom houdt mijn hond ervan om in de auto mee te rijden met zijn kop door de venster? 
Hij houdt ervan nieuwe geuren op te snuiven en nieuwe beelden in zich op te nemen. Het gevaar is echter 
groot op verwondingen. Houd dus beter je hond veilig in de auto en zet de airco aan. 
Waarom probeert mijn hond panty’s en kousen op te eten? 
Waarschijnlijk begint hij er op te kauwen uit verveling. Eenmaal hij aan het kauwen is, bezit hij de 
natuurlijke reflex om die zaken in te slikken. Probeer gewoon de zaken die hij probeert op te eten uit zijn 
buurt te houden. 
Waarom probeert mijn hond zijn staart te grijpen? 
Als dit af en toe gebeurt is het perfect normaal. Komt het wat regelmatiger voor, moedig hem dan zeker niet 

aan door hard te lachen of te klappen want dan is hij gewoon op zoek naar aandacht. 
Bron: www.hondencentrum.com 
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HET JACHTVIRUS!
Het is eind februari 2018. Na een strijd van bijna 8 jaar tegen
uitzaaiingen van borstkanker, heeft mijn vrouw na een kort
ziekbed op de jonge leeftijd van 40 jaar, de strijd moeten
staken.
Mijn wereld stort in, mijn liefde, mijn soulmate, mijn vrouw
is niet meer. Ondanks dat wij alles gelukkig samen goed
hebben kunnen regelen en de afscheidsceremonie door
iedereen die aanwezig was als bizar mooi werd omschre-
ven, blijf je alleen achter. Natuurlijk heb ik mijn dochter,
maar zij woont bij haar moeder (mijn ex) en komt maar 1 x
per 2 weken. En we hebben ook veel familie en vrienden,
maar uiteindelijk gaan die ook weg als ze op bezoek zijn
geweest en dan blijf je alleen over. En voor degene die het
niet weten, dan is het wel heel leeg om je heen.
 
Mijn vrouw was een echte catwoman, in de hoogtij dagen
hebben we er zelfs 14 in huis gehad, Maar wees gerust,
daar waren 9 kittens bij. Uiteindelijk zijn er nu nog 4 katten
over.

 
Ikzelf ben al heel mijn leven een hondenman. Volgens mijn
ouders sliep ik als jongetje van 3 al meer in de hondenmand
dan in mijn eigen bed bij wijze van spreken. Als mijn
moeder ’s morgens vroeg iets hoorde beneden, stond ik
hondenkoekjes te delen met onze Duitse Staander, 1 voor
hem, 1 voor mij. Maar als kind doe je wel meer gekke dingen.
 Niet heel veel later werd ik besmet, niet door een of ande-
re enge ziekte (alhoewel er mensen zijn die dat wel zullen
vinden), maar ik werd besmet met het jachtvirus. Als klein
jongetje ging ik al mee met mijn vader, hielp vol trots het
wild dragen, maar was ook veel bezig met onze hond, want
een jager moet een goede hond hebben, daar zou ik wel
voor zorgen.
 
Toen het noodzakelijk werd ben ik zelf ook een jachtakte
gaan halen, dat is nu al ruim 30 jaar geleden. Helaas

hadden we thuis geen echte jachthond meer, hier wil ik niet
de mensen die een Jack Russel hebben mee beledigen,
maar voor mij is een jachthond pas perfect als die kan
opsporen en apporteren. Dus ook de hond moet besmet
zijn met het jachtvirus, want anders kun je er niet mee

werken.
 
Toen ik ging trouwen met wat nu mijn ex-vrouw is en de
moeder van mijn dochter, wou zij graag een hond hebben,
maar we hadden toentertijd nog niet zoveel geld, maar
konden bij een kerel wel een hondje krijgen voor niet teveel.
Dus wij er naartoe en ik heb goed gekeken welke pup het
vrolijkst, maar ook het meest onderzoekend was. Bleek een
bijna witte boerenfok te zijn met hier een daar een beetje
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kleur, maar zeker geen jachthond volgens velen.
Maar een jachthond hoeft niet als zodanig te boek te staan,
als die maar besmet is met het jachtvirus, goede neus en
zin om te apporteren. En na heel veel trainen en oefenen
bleek datgene wat ik wist dat erin zou zitten correct te zijn,
deze hond was besmet met het jachtvirus. En hoe, de
gekste dingen moesten wij verzinnen als ik alleen ging jagen
en zij niet mee mocht, want volgens velen was het geen
jachthond. Maar owee als ik een groene broek aandeed,
dan was het huis te klein. Dus moesten er hele planningen
gemaakt worden, zodat ik rustig weg kon en mijn ex niet de
hele tijd in het gejank van de hond zat, omdat zij niet mee
mocht.

 
Maar velen die het geen jachthond vonden, heb ik in de
jaren kunnen overtuigen dat een hond niet gekwalificeerd
hoeft te zijn. Heel veel mooie en moeilijke apports heeft zij
uitgevoerd. Maar toen kwam de dag dat wij uit elkaar gingen.
De dag dat ik mijn hond achter moest laten bij mijn ex en
dochter. De dag dat de hond mij daarna ook niet meer
begroette en heeft aangekeken, ik had haar verraden, had
ik het gevoel. Naast alle drama die de scheiding met zich
meebracht, deed dit ook verschrikkelijk veel pijn. Maar ik
had niets, geen woning, sliep overal en nergens, dus kon
en mocht ik trouwens ook niet de hond meenemen.
 
En dan komt er een nieuwe liefde in mijn leven, maar dat
mocht zoals ik al eerder heb aangegeven niet lang duren,
na een relatie van 6 jaar kregen wij in 2010 het verschrik-
kelijke nieuws te horen.  Toen ben ik voor mijn vriendin, in
2014 zijn wij nog getrouwd, gaan zorgen. Met heel mijn hart
en ziel heb ik haar alles gegeven wat er in mijn vermogen
lag, tot haar laatste snik. En ondanks dat wij toen nog 5
katten hadden, wist zij dat ik dolgraag een hond wou heb-
ben.

Vanaf het begin dat wij het erover hadden wou ik een En-
gelse Springer Spaniël, maar zij wou een Maltezer Leeuw-
tje of liefst nog iets kleiner. Dus is het er nooit van gekomen,
omdat onze keuzes te ver uit elkaar lagen. Maar zij wist,
dat als zij er niet meer zou zijn, ik niet lang zou wachten om
een hond aan te schaffen, dat had zij al een paar keer
gezegd.
 
Voordat zij overleed heb ik haar moeten beloven om zo snel
mogelijk de draad weer op te pakken en voor mijzelf te gaan
zorgen en dingen te gaan doen die ik leuk en belangrijk
vond. Dus na de meeste papierrompslomp ben ik eens om
mij heen gaan kijken en kwam bij een Vlaamse jachtcom-
binatie terecht die nog een mede-combinant zochten, om
in Wallonië te jagen op patrijzen en fazanten. Totaal 10
dagen in een seizoen, dus naast mijn eigen jacht in Neder-
land en de uitnodigingen uit Duitsland een mooie aanvulling.
 
Het is twee maanden nadat mijn vrouw is overleden, mijn
dochter was het weekend bij mij, maar was moe van school,
dus ging vroeg naar bed. Ik zat nog wat op internet te
struinen, tot ik een advertentie tegen kom voor een her-
plaatsing van een Engelse Springer Spaniël. Ben eigenlijk
direct verliefd op het beest, nog geen 2 ½ jaar oud, mooie
zwarte tekeningen en precies wat ik zocht. Maar ja, heb 4
katten in huis en moet werken, dus geen ideale gelegenheid
om nu een hond aan te schaffen.
 

Het weekend verstrijkt, mijn dochter breng ik zondagavond
weer naar haar moeder en bij thuiskomst word ik overvallen
door een beklemmend gevoel van leegte. Zie mijn dochter
weer 2 weken niet, die katten liggen de hele dag boven te
slapen en als ik wil kan ik iedere avond wel visite krijgen,
maar dat probeer ik zoveel mogelijk te verspreiden over een
aantal weken, anders heb ik het gevoel dat ik straks hele-
maal alleen achterblijf. Ik duik maar weer achter de laptop
en als door het lot bepaald, kom ik weer de advertentie van
de fokker tegen. Eens goed nadenken, katten liggen toch
de hele dag boven, werk is flexibel, kan er een aantal dagen
per week meenemen als ik wil, gelukkig geen 9 tot 5 baan
en doorkruis het hele land, met meerdere klanten per dag.
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Toch maar eens informeren bij de fokker wat voor een hond
het is, want ik moet er wel een heel goed gevoel bij hebben
voordat ik een beslissing neem.
 
Toevallig had mijn dochter in het weekend nog gevraagd
hoeveel katten er moesten zijn, voordat ik een hond zou
nemen. Heb toen geantwoord, minimaal 2, waarop zij direct
vroeg of de andere 2 ook in een keer weg mochten, de
rotmeid. Want zij weet en zou het zelf ook niet willen, dat
ik dat nooit zou doen. Dus haar verbazing was enorm groot
toen ik haar een app stuurde, dat ik zaterdag ging kijken
voor een hond. Haar reactie was geweldig, zij wou natuur-
lijk direct mee, dus zo gezegd, zo gedaan.
Wij gingen op zaterdagmorgen vanuit het Groene Hart naar
Brabant, om kennis te maken met de hond.
 
En daar was zij, roepnaam 'Sil', een schitterende enthousi-
aste jonge dame die precies was, zoals ik had gehoopt.
Mooi in de vacht, helder uit de ogen en een neus, die perfect
was. Maar het allerbelangrijkste, zij was besmet, inderdaad
met het jachtvirus. De fokker jaagt zelf ook en zij was een
aantal keer mee geweest. Dus nog meer pluspunten. Alleen
wilde ik haar niet direct meenemen, ik moest nog 3 weken
werken, daarna kon ik 3 weken vrij plannen.
Dus na overleg hebben wij besloten dat wij haar 3 weken
later zouden komen ophalen. De eigenaar(s) deden afstand
van haar, omdat het baasje een hersenbloeding had gekre-
gen en waarschijnlijk nooit meer thuis zou komen. En voor
het bazinnetje was dit ongeleide projectiel, zoals ik haar
soms nog gekscherend noemt, te veel om goed voor te
zorgen.
Nou, dat gaan wij wel doen.

 
Drie weken later zaten wij al vroeg in de auto, wij willen zo
snel mogelijk in Brabant zijn om Sil mee te nemen. Na een
bak koffie en een babbeltje hebben wij haar in de auto gezet.
Zal niet mee vallen om een hond uit zijn vertrouwde omge-
ving weg te halen. Maar op de terugweg hebben wij ver-
schillende keren achterom moeten kijken of zij er nog wel
was, geen kik gegeven. En dan komt mijn dochter ineens
uit de hoek, vorig jaar voor het eerst mee geweest om samen
met mij te gaan jagen, want moeder is fel tegen, maar zij
heeft gelukkig wel de genen van haar vader, nog niet echt
het jachtvirus, maar dat kan nog komen. Toen ik haar
vertelde dat ik in Wallonië ging jagen en dat dit ook in
weekenden zou zijn dat zij er was, zei ze direct, maar dan
ga ik met je mee, dat wil ik graag. Dus toch jachtvirus…maar
toen wisten we nog niet dat Sil zou komen. Maar op de rit
naar huis kwam het dus ineens. He pap, als ik mee ga naar
Wallonië, zou ik dan met Sil mogen werken, dat lijkt mij echt
vet…dan gaat je hart toch even sneller kloppen als je merkt
dat het virus begint te werken.

 
Maar dan kom je als hond ineens uit een bosrijk gebied op
het platteland. Geen bomen, bosjes in de polder, maar
weiden en sloten. En dat laatste was zij nog niet echt ge-
wend en liep er vol in. Na heel veel spartelen en een aantal
keren rustig laten overzwemmen, was die klus al geklaard.
Heb nu af en toe het gevoel dat ik in plaats van een ESS,
een zeehond heb aangeschaft, er is geen sloot meer veilig
voor de dame, zeker niet als er een paar eenden in liggen.
Maar ook toen kon ik direct de passie zien die zij in haar
had, mooie slagen door het hoge gras, met de neus plat op
de grond, direct de boel uitkammen. Enige nadeel, toen er
een haas op de lopers ging, dacht Sil, kip ik heb je, foutje,
want haas was veel slimmer, maar daar kwam ze pas na
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een paar honderd meter achter. Dus ook een gebrek kwam
er direct bloot te liggen, dit gedrag moet ze gaan afleren.
Dat wordt heel veel trainen, maar gaat ons zeker lukken.
 
De eerste dagen waren een beetje onwennig, gelukkig was
ik de hele dag thuis en konden we veel tijd met elkaar
doorbrengen. Veel trainen met de dummy’s, wat vanaf het
begin direct al perfect ging, maar nu ook over en in het
water. Het achter beesten aanjagen is een klus voor augus-
tus, een maand voordat de jacht begint in Wallonië. Hebben
we nog even de tijd om dat bij te spijkeren met behulp van
de lange lijn en fluit, waar zij overigens ook al heel mooi op
reageert.

Sil ligt uit te rusten en denkt: "Hè, hè, dit waren enerveren
de weken, maar ik heb het hier goed getroffen, en ik heb
het best naar mijn zin, baas!"

 
En dan is het tijd om training om te gaan zetten in praktijk.
Eerst maar eens alleen met haar de polder in. We zitten
nog geen 10 minuten en een grauwe gans biedt zich aan,
valt op het schot, hond is weg. Voordat de gans op de grond
komt is zij er al bij. Alleen wat is dat nu, een pak veren, is
iets anders dan 2 vleugeltjes op een dummy. En ook zo
groot. Blijf er wel bij staan, maar durf het nog niet op te
pakken. Dus baasje kom helpen. En zo geschiede dus ook.
Helaas kregen we die ochtend geen kansen meer.
 
Een paar dagen later samen met mijn jachtmaat, zij moet
ook aan hem gaan wennen. Als eerste komt er een duif
voorbij, die valt op het schot, hond weg. Huh…dat zijn wel
heel veel losse veren in je bek, maar weet je wat, je kan
zo’n beest ook bij zijn vleugel beetpakken, dan is dat veel
minder. Maar ze brengt het wel bij de baas.
 
Niet veel later een kauw, die laat geen veren los, dus dat
ging ook nog een beetje onwennig, maar werd al veel beter

binnen gebracht. Toen weer een duif, die werd na een
kleine hapering keurig in de bek bij de baas neergelegd.
Daarna nog een kauw wat appeltje eitje was. En als laatste
nog een kauw, wel het schot gehoord, maar nooit de kauw
zien vallen. Dus even kijken waar de baas heen wijst, oké
die kant op, verhip, daar ligt die. Netjes in mijn bek pakken
en bij de baas brengen. Kijk die ouwe glundert van trots.
Goed bezig.
 
Daarna nog een aantal keren in de polder geweest, waar
de duiven, kraaien en kauwen keurig worden binnenge-
bracht en dat binnen 4 weken tijd. Alleen de passie van een
ESS is enorm, je moet er af en toe echt de handrem op
zetten, anders loopt zij zich over de kop. In de hut af en toe
los, maar ook aan de lijn, zodat ze beide leert om straks op
iedere situatie ingespeeld te zijn.
 
Denk dat wij nog een hele mooie tijd met elkaar gaan be-
leven, maar allemaal wel besmet met dat ene virus….....
 
Het jachtvirus!
 
Arthur van der Meer
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RECTIFICATIE:
In het clubblad van maart staat bij de agenda op pagina
5 bij nr. 9 `Uitreiking Gerrit Visscherprijs’ ten onrech-
te dat deze is gewonnen door Yvonne Knappers.
 
Deze mooie wisselbokaal is echter gewonnen door Hans
Mathijssen met zijn hondje Floor. Hij is daar heel trots op
en blij mee, liet hij ons weten.
Het bestuur heeft hem inmiddels een mooie bos bloemen
gestuurd om hem te feliciteren met deze mooie prestatie.
 
De redactie

Floor van voorjager Hans Mathijssen met de 'Gerrit Vis
scherprijs' en een mooie bos bloemen om het succes te
vieren!

Floor met een pas geschoten eend.

Op de uitkijk!
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Bramble had haar tempo weer te pakken, flankeerde goed
en het konijn kwam vlot binnen. Bij de verre fazant veroor-
zaakte ik enige onrust, omdat ik niet zeker was of de hond
wel goed gemarkeerd had.
Ik verplaatste mij achter de hond om haar in een lijn-apport
uit te sturen, hetgeen wel een vlot apport opleverde. maar
het terechte commentaar van keurmester (Marcel Dons) en
de drijfster, dat zij waarnamen dat Bramble wel goed ge-
markeerd had en dat ik dus onnodige “fuss” veroorzaakte. 
Dit leverde mij gelukkig geen puntenaftrek op.
Op deze proef was ook het jagen van de andere honden
goed te beoordelen. Max, de Cocker van Peter Tervoort,
en ook Marley  van Esther Gouwens joegen in vlot tempo
en flankeerden perfect. Iain Barns met zijn Springer ge-
naamd “Huishond”, omdat hij de hond na een problemati-
sche start bij een andere eigenaar, terug in huis had geno-
men.
Wat een leuke hond die uitstekende jachtkwaliteiten toon-
de!  Complimenten als  je deze hond binnen 3 maanden
naar dit niveau weet te tillen!
 
Op naar proef 5 met herwonnen vertrouwen: 3 geschoten
kraaien waarvan er één gerespecteerd diende te worden
omdat Yvonne Knappers  een Labrador, dan wel een
Springer vanuit de dekking op dit apport stuurde. Het apport
van de andere 2 kraaien, onder het toeziend oog van
keurmeester René Smit, leverde Bramble geen problemen
op. De laatste proef, proef 1 ging om een sleepspoor van
een fazant waar de hond, na een stukje jagen, op afstand
op gezet moest worden. Het wild kwam vlot binnen maar
het werken van de hond was een kruising tussen uitwerken
van een sleepspoor en verloren zoeken. Het konijn, dat
dicht bij de kantine geschoten werd, kostte mij nogal wat
dirigeerwerk voordat ik dit binnen kreeg. Ik vermoed dat
Bramble dacht dat dit konijn bij de barbecue hoorde.
 
Maar keurmeester Frederiks was mild in zijn beoordeling.
Hond en baas waren uiteindelijk zeer gelukkig met een 2e
plek bij de certificaat uitreiking. De keurmeesters waren
tevreden over het niveau van de honden. De proeven waren
zeer geschikt om te beoordelen hoe de hond schakelde
tussen enthousiast jagen en het uitwerken van een op-
dracht.  Mooi terrein, goed bedachtte en uitgezette proeven,
heldere instructieve keurmeesters, een gezellige ontspan-
nen sfeer: Het leven is goed in het brabantse land! 
 
Complimenten aan Nol Bots en Henk van den Ouwehand,
die met hun achterban en helpers en een hele hoop werk,
weer kans hebben gezien om van deze workingtest zo’n
succes te maken!
Het eindresultaat van deze workingtest :
1: Sasja Verstraaten met Woodview Joaquin Phoenix
: Winnaar brabant troffee
2:  Alder Diesch met Moelfamau Braamstruik
3: René van Nederpelt met Fire Fame of Artemis Joy
: Beste jeugdhond 2018
4; Jack Antonissen met Tommy
5: Anja Simons met Premiëre
 
Tekst: Alder Diesch
 

“HET  LEVEN IS GOED IN
HET BRABANTSE LAND"
De workingtest voor Spaniëls te Alphen, voor de 3e keer
georganiseerd door Nol Bots en Henk van den Ouwehand,
ligt weer achter ons. Een prachtige dag onder ideale
weersomstandigheden, en de bekende gastvrije ontvangst
in een ontspannen en gezellige sfeer zoals wij dat van de
vorige Workingtests kennen.
 
De 30 honden worden tijdens de koffie ingedeeld in 5
groepen van 6 honden en hun voorjagers, die tijdens de 5
proeven bij elkaar blijven. Zoals gebruikelijk zijn de Sprin-
gers in grotere getalen aanwezig dan de Cockers. In onze
groep hadden de Cockers overigens in aantal de overhand:
4 van de 5 honden. 
 
Onze eerste proef, proef 2 van de serie, bestond uit jagen
in lichte dekking, een geworpen konijn op schot. Verleiding
via een, door een lijn getrokken konijn tijdens het apport,
dan doorjagen en vervolgens een eend geworpen op schot
in het water. 
 
Voor Bramble liep eea goed, zij had goed tempo, flankeer-
de goed, blokkeerde zonder commando op schot, maar bij
het uitsturen voor het apport liep zij bovenwinds langs het
konijn en moest ik haar een 2e maal inzetten. Daarop kwam
het wild vlot binnen zonder reactie op de verleidingstruc met
’t gesleepte konijn. Doorjagen ging goed en met de plons
van de eend maakte zij korte metten. Ik was tevreden en
kennelijk de keurmeester Jan Luiendijk ook. Zo’n begin
geeft vertrouwen en goede moed.
 
Op naar proef 3: Jagen in dichte dekking met veel brand-
netels, een geworpen konijn op schot aan het eind van de
drift en vervolgens een “gedummie-launchde“ duif als ver-
leiding bij het eerste apport. Deze duif moest tijdens 1e 
apport gerespecteerd, maar wel gemarkeerd worden en na
correct afgeven, als 2e apport vlot worden binnengehaald.
Hier gingen wij samen redelijk de mist in! Bramble weet dat
jagen in brandnetels een ½ uurtje mateloze jeuk oplevert.
Zij pakte wel de bramen aan, maar liep duidelijk om de
brandnetels heen. Je zag haar denken: "Dit doe ik alleen
als ik lucht heb van vers wild". Vervolgens zet ik haar in, in
de verkeerde richting, voor het geschoten konijn. 
 
Ook het markeren van de gelaunchde duif liet te wensen
over tijdens het 1e apport waardoor het 2e apport een echte
“dirigeerproef“ werd. Dit leverde mij, een terecht commen-
taar van  keurmeester Joosten, op: "Dit is geen Cocker,
maar een Staande Hond of een Retriever".
 
Onze slechtste proef, en weg het vertrouwen! Op naar proef
4: Jagen in beboste lichte dekking, afleiding door een uit-
stekende drijver, Elly van Wijngaarden met stok, en een
hoop lawaai (zou haar graag een dagje meehebben op een
echte drijfjacht!). Eind van de drift een konijn op schot en
vervolgens een markeerapport op een verre fazant.

OP DE VOLGENDE PAGINA'S VINDT U FOTO VAN DE WORKINGTEST, GEMAAKT DOOR JANNY MATHIJSSEN
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VELDWEDSTRIJDEN IN HET FRANSE FESTUBERT 

OP 24 & 25 MAART 2018 

Met de goede ervaringen van vorig jaar nog in herinnering, ben ik met mijn 2 Spaniëls ook in 2018 weer naar 

Festubert afgereisd om deel te nemen aan de veldwedstrijden aldaar. Dit keer ging alleen Nol Bots mee met Boef & 

Binky en…. niet zonder succes. 

AANKOMST VRIJDAG 23 MAART 

Uiteraard ook weer een dag eerder erheen gereisd, hoewel het slechts 300 km is, maar toch….  Wel zo comfortabel 

om de hotelkamer praktisch in te richten en…. even te winkelen bij een levensgrote Decathlon, die aldaar op 

loopafstand is.  Daarna gezellig met elkaar gegeten en bijgepraat. 

EERSTE WEDSTRIJDDAG OP 24 MAART 

Eenmaal op het wedstrijdterrein aangekomen, bleek wel dat er behoorlijk wat bekenden waren ingeschreven. Dit keer 

was niet alleen Nederland vertegenwoordigd, maar ook Spanje. ’t Was schitterend weer en er was veel natuurlijk wild 

aanwezig. Helaas ook hazen, zwijnen & reeën. Nol mocht met Binky als 3
de

 starten onder toeziend oog van 

keurmeester Bruno de Houwer en ik met Gioya als 7
de

 in dezelfde serie.   

Het uiteindelijke resultaat was Binky: 3EXC en Gioya: BON.  

 

 

 

 

 

 

 

Vervolgens moest Nol met Boef naar serie 2 van de Springers en ik naar serie 1 van de Cockers met Joviale. We 

waren elkaar dus even kwijt!!  

Het uiteindelijke resultaat was: Boef: 1EXC met CACT (keurmeester Feyler) en Joviale: EXC.  

Al met al 4 Nederlandse honden ingeschreven en 4 kwalificaties! Voorwaar een schitterend resultaat, dat we hebben 

gevierd na de prijsuitreiking in een jachthut op het wedstrijdterrein, na een diner aldaar. 

TWEEDE WEDSTRIJDDAG OP 25 MAART 

Natuurlijk hadden we even last van de zomertijd, maar toch…. na 

het ontbijt weer vol goede moed naar het wedstrijdterrein. 

Opnieuw mooi weer en opnieuw weer heel veel wild gezien! Nol 

moest als 3
de

 starten met Binky met als keurmeester 

Schuemacher.  

De loop liep even anders dan verwacht en… resulteerde (helaas) 

in een EL.  

Ik startte met Gioya als 7
de

 in dezelfde serie. Ondanks het 

moeilijk te bewerken terrein leverde dat ons toch een 4EXC op.  

Vervolgens ging Nol naar serie 2 met Boef, waar hij keurmeester 

Mabille trof. Na een schitterende loop, liep Boef aldaar een 1EXC met CACT op.  

Ik was intussen aan het worstelen met mijn Cocker bij keurmeester Feyler. Ondanks een verlenging van haar loop 

geen wild kunnen vinden, dus een PO. 
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Tenslotte 

Een schitterend weekeinde beleefd met even schitterde resultaten. De eerste dag alle 4 ingeschreven honden 

gekwalificeerd, de tweede dag 2 honden gekwalificeerd, waarbij de honden van Nol zeker de kroon spanden!  

Kortom… voor herhaling vatbaar volgend jaar. 

Marjan van Essen 

 

Een impressie van het Franse Festubert 2018      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Op een schitterend succes! 

Proost! Proost! 

32 Juli 2018



MUTATIES LEDENBESTAND TOT 30 JUNI 2018 
 
NIEUWE LEDEN 
Conform het Huishoudelijk Reglement zijn nieuwe leden eerst aspirant-lid. Binnen twee weken na verschijning van dit 
clubblad kunnen leden bezwaren tegen toelating van aspirant-leden aan het bestuur kenbaar maken.  
Het bestuur overweegt vervolgens deze bezwaren bij zijn beslissing omtrent toelating. 

ADRESWIJZIGINGEN: 

R.H.G. Visschedijk Mozartstraat 15 7582 ES LOSSER 

L. Zandstra M. Kalsbeekstrjitte 9 9005 RD WERGEA 
EINDE LIDMAATSCHAP: 

D.W.A. Bok Remus 8 3962 KT WIJK BIJ DUURSTEDE 

S. Klinkenberg- Rietveld Eimeren 6 5235 DT DEN BOSCH 
 

Naam 
 

Adres  Postcode Woonplaats 

P. Beltman Grutto 8 8131 HJ WIJHE 

T.J.A. van der Heijden Heiakkerweg 5a 5091 KW MIDDELBEERS 

K. Strikwerda Dekemaleane 1 8401 BC GORREDIJK 

A. Meijer Baronielaan 104 5052  BW GOIRLE 

J.A. Brosky Oudlandsedijk 1 4671 TG DINTELOORD 

A.J.J. van der Meer De Zeelt 2 2421 JK NIEUWKOOP 

D.M.F. Spijkerman Torendijk 20 7495 PX AMBT DELDEN 

H.A. den Korte Zuidlangeweg 4a 4796 SB OUDEMOLEN 

J.A.M. Dings Elzenweg 1 6114 RB SUSTEREN 

C.M.B. Claessen De Ververt 1148 6605 AD WIJCHEN 

E. de Jong Emmaweg 13 4921 AE MADE 

L. Rieksen Drakenburgerweg 97  3741 GL BAARN 

R.N.M. ten Thije Nieuwstraat 17 7496 AN HENGEVELDE 

M.A.J. Dekkers Heerendonk 1b 5674 PG NEDERWETTEN 

G. van den Brink Zutphensestraat 43 7321 CH APELDOORN 

Bram en Bob, foto Otto Strijker.
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OPZEGGING
LIDMAATSCHAP

 
Opzegging van het lidmaatschap
moet schriftelijk aan de ledenadmini-
stratie geschieden voor 1 december.
Als u uw lidmaatschap beëindigt,
dan wel per post dan wel per email,
ontvangt u altijd van ons een beves-
tiging. Deze bevestiging dient als
bewijs van uw opzegging.

 
Uw opzegging dient voor 1 december voorafgaand
aan het nieuwe contributiejaar bij ons binnen te zijn. 
Na 1 december wordt automatisch uw lidmaatschap
verlengd en bent u de contributie voor het volgend
jaar verschuldigd.

LIDMAATSCHAP EN
CONTRIBUTIE
Lidmaatschap
 
 
 
 
 
Gezins- en
jeugdleden
 
 

€ 30,00 per kalenderjaar
€ 27,50 bij automatische incasso
€ 40,00 na 1 september voor het lopende
en het volgende jaar
€ 37,50 bij automatische incasso
€ 20,00 per kalenderjaar
           
€ 17,50 bij automatische incasso
€ 25,00 na 1 september voor het lopende
en het volgende jaar
€ 22,50 bij automatische incasso

ADVERTENTIETARIEVEN   
De advertentietarieven zijn voor 2018 als volgt:                    

  
Jaaradvertentie Full-colour, 
inclusief logo/banner op de ESSCN-website 

Hele pagina 
Halve pagina 
Kwart pagina 

€195 
€  95 
€  45 

Jaaradvertentie zwart/wit, 
inclusief logo/banner op de ESSCN-website 

Hele pagina 
Halve pagina 
Kwart pagina 

€165 
€  70 
€  35 

Losse advertentie Full-colour, 
inclusief logo/banner op de ESSCN-website 

Hele pagina 
Halve pagina 
Kwart pagina 

€  95 
€  55 
€  25 

Losse advertentie zwart/wit, 
inclusief log/banner op de ESSCN-website 

Hele pagina 
Halve pagina 
Kwart pagina 

€  75 
€  40 
€  20 

 

'Phoebe' van Jolanda en Sicco Sijbrandij
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·  Runderleer kussen of matras

·  Vuil en water afstotend

·  Wax finish laag

.  Teken en vlooien vrij

.  Onderhoudsvriendelijk

.  Verkrijgbaar in diverse kleuren 

       
 

Gijs 
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Kwiebus, na ‘n uren lange wandeling door het bos, eindelijk
te water. Hij is onze waterrat!! Petra & Martin Smit
 

Genieten van het voorjaar! Foto: Janny van Stuyvenberg.




